

Neighbourhood Watch Bulletin – May 13, 2019

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca, Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca or Cst. Christine Schulz at schulzc@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Police Week 2019**
 - 2. Garage 529 app**
 - 3. OPS supporting Ottawa charities**
-

1. Police Week 2019

Since 1970, Police Week has been observed in May to coincide with Peace Officers Memorial Day, recognized internationally on May 15. The Ministry of Community Safety and Correctional Services has designated May 12 to 18, 2019 as Police Week in Ontario and this year's theme is "*Proudly Supporting Our Police*".

"Police Week is a fantastic way for us to connect with the communities we serve and protect," said Interim Chief Steve Bell. "We are introducing a new forum this year that will give residents the opportunity to discuss the importance of community policing. I would encourage anyone interested in community policing to attend and share their ideas."

This year, our [Community Development Section](#), our [Community Police Centre](#) officers, and their volunteers are inviting the community to join us at the four fun filled events throughout the city. We continue to believe that our community is our inspiration.

Police Week Events 2019

Monday, May 13, 2019 Time: 8:00am-4:00pm St Elias Centre 750 Ridgewood Avenue	<i>"Police Week Launch and Community Policing Forum"</i> with City of Ottawa Mayor Jim Watson, Ottawa Police Services Board Chair Diane Deans, and Interim Chief Steve Bell in attendance. This session will explore the status of community policing in Ottawa and identify actionable recommendations of community policing initiatives. Registration is required.
Tuesday, May 14, 2019	Join us for lots of fun activities including: Free BBQ, a

<p>Time: 4:00pm-7:00pm</p> <p>Michele Heights Community Centre</p> <p>2955 Michele Drive</p>	<p>youth basketball game and Little Ray's Reptiles Big Show starting at 5:30 pm!</p> <p>Come visit our interactive displays from several Ottawa Police units, community associations and community partners.</p>
<p>Wednesday, May 15, 2019</p> <p>Time: 4:00pm-7:00pm</p> <p>Heatherington Park</p> <p>1560 Heatherington Road</p>	<p>Join us for lots of fun activities for youth and families such as: games, a community basketball game against the Ottawa Police Hoopstars, Little Ray's Reptiles, popcorn, balloon animals and more! The BBQ is free for all!</p> <p>Come visit with interactive displays from several of our Ottawa Police Service units as well as local community associations and committees.</p>
<p>Thursday, May 16, 2019</p> <p>Time: 4:00pm-7:00 pm</p> <p>Caldwell Park</p> <p>1520 Caldwell Avenue</p>	<p>Join us for a youth basketball game, face painting and other fun activities!</p> <p>Come visit the interactive displays from several of our Ottawa Police service units and local community committees and associations.</p>

2. Garage 529 app

The Ottawa Police Service (OPS) is pleased to announce a new partnership with the Ottawa Safety Council (OSC) and Citizens for Safe Cycling (Bike Ottawa) in an effort to reduce bike thefts in the city.

This morning, the OPS and its partners launched the Ottawa-focused version of the [529 Garage app](#) which will send an alert to its registered users any time a bike has been stolen.

“This is a fantastic tool to reduce bike thefts in the city,” said OPS bike expert Constable Chuck Benoit. “It’s a great way to connect with Ottawa’s cycling community and it encourages us to look out for each other. It’s also an effective way to help the police recover your bike quickly.”

The 529 Garage app functions like a formal bike registry where users can create free profiles and upload images of their bikes. Data from the registry can only be accessed by police officials, and a user can customize what information they release when they send

out a missing bike alert (typically a method of preferred contact). That notification will go out to every registered 529 Garage user within a 15 kilometre radius, and will redirect the victim to our online reporting system in order to recover their bike.

“Garage 529 is an amazing app-based bike recovery service that has had proven results in the communities where it has been launched,” said OSC CEO Shari Black. “It’s community-based and straight-forward to register, and we hope that we can facilitate a movement that helps make roads safer for cyclists in Ottawa.”

Ottawa will be among the first major cities outside of British Columbia to adopt this new app. Vancouver, Whistler, and Granville have reported between a 30% to 55% reduction in bike thefts because of its introduction.

“When you register your bike with 529 Garage, you not only protect your own bike, but you’ll be part of a community working together to eliminate bike theft in Ottawa,” said Bike Ottawa President Heather Shearer. “Technology makes this possible, and it’s your participation that will make it successful.”

OPS and its partners will be out near Corktown Bridge in Lisgar Field behind City Hall on May 13, between 3 p.m. and 6 p.m., and at Bike Day on the Hill on May 14. Drop by and visit to register and pick up an identification sticker for your bike. And watch for representatives at various bike events throughout the summer.

If you would like more information about 529 Garage and how to register, please visit: ottawapolice.ca/endbiketheft.

3. OPS supporting Ottawa charities

The Ottawa Police Service (OPS) has selected two programs benefitting at-risk youth to share the proceeds of the 2019 OPS Gala. They are the [Snowsuit Fund](#) and [Operation Come Home](#).

For Operation Come Home, the funding will go towards helping youth navigate and engage with different employment programs so that they can not only find, but retain employment.

“Operation Come Home is incredibly grateful to have been selected as one of the recipients for this year’s Ottawa Police Service Gala,” said Lynda Franc, Director of Development for Operation Come Home. “This money will ensure that we can offer meaningful programs to assist some of the region’s most vulnerable youth at risk. Thank you again for your support!”

The Snowsuit Fund was selected for its incredible work as a local, grass-roots organization. Annually, it provides winter coats and snowsuits to 16,000 children and youth.

“The Snowsuit Fund could not deliver the critical service it provides to vulnerable youth in Ottawa without the support of events like these,” said Margaret Armour, Fundraising Coordinator for The Snowsuit Fund. “We are very fortunate to have this important partnership with the Ottawa Police Service and we value their commitment to community building.”

Lastly, a donation will be made to the [Ottawa Police Memorial Cemetery](#) from funds raised at the 2019 Gala.

Now in its tenth year, the OPS Gala has raised over \$995,000 for local charities.

“For the past 10 years, we have worked hard to support charities within Ottawa and this Gala is helping us do so,” Interim Chief Steve Bell said. “We are humbled by the unbelievable work these groups do for the community and are honoured to be able to assist them in doing what they do best.”

This year’s Gala will be held on Saturday, November 9th at the Shaw Centre. To learn more, please visit: ottawapolice.ca/OPSGala.

- 1. La Semaine de la police 2019**
 - 2. L’appli 529 Garage**
 - 3. Les bénéficiaires du Gala 2019**
-

1. La Semaine de la police 2019

Depuis 1970, la Semaine de la police est observée en Mai afin de coïncider avec le *Jour commémoratif international des agents de la paix*, qui est célébré le 15 mai. Le ministère de la Sécurité communautaire et des Services correctionnels a désigné la semaine du 12 au 18 mai 2019 comme Semaine de la police en Ontario, et son thème cette année sera «*Fiers de soutenir notre police!*».

« La Semaine de la police est une occasion fantastique d’échanger avec les collectivités dont nous sommes au service et que nous protégeons, » dit le chef par intérim Steve Bell. « Nous présentons cette année un nouveau forum qui donnera aux résidents la possibilité de discuter de l’importance de la police communautaire. J’encourage tous les intéressés à y assister pour faire part de leurs idées. »

Cette année, notre [Section du développement communautaire](#), nos agents des [Centres de police communautaire](#) et leurs bénévoles convient la population à se joindre à nous lors de quatre activités divertissantes présentées à travers la ville. Nous considérons toujours la collectivité comme source de notre inspiration.

[Activités de la Semaine de la police 2019](#)

<p>Le lundi 13 mai 2019</p> <p>Heure : de 8 h à 16 h</p> <p>Centre Saint-Elias</p> <p>750, avenue Ridgewood</p>	<p>« <i>Lancement de la Semaine de la police et le Forum sur la police communautaire</i> » avec le maire Jim Watson, la présidente de la Commission de services policiers d'Ottawa Diane Deans et le chef par intérim Steve Bell.</p> <p>On identifiera les améliorations nécessaires et des recommandations à mettre en œuvre pour l'avancement de la police communautaire par la participation de la collectivité. Inscription nécessaire.</p>
<p>Le mardi 14 mai 2019</p> <p>Heure: de 16 h à 19 h</p> <p>Parc Michele, Centre communautaire Michele Heights</p> <p>2955, promenade Michele</p>	<p>Soyez des nôtres, il y aura plein d'activités amusantes, dont un braisier BBQ gratuit, une partie de basketball pour les jeunes et un spectacle du zoo <i>Little Ray's Reptile</i> dès 17 h 30!</p> <p>Venez voir des présentations interactives de diverses unités de la Police d'Ottawa, associations communautaires et comités locaux.</p>
<p>Le mercredi 15 mai 2019</p> <p>Heure: de 16 h à 19 h</p> <p>Parc Heatherington</p> <p>1560, chemin Heatherington</p>	<p>Soyez des nôtres pour une foule d'activités amusantes pour toute la famille, dont des jeux, une partie de basket où la collectivité se mesurera aux Hoopstars de la Police d'Ottawa, le zoo <i>Little Ray's Reptile</i>, du maïs soufflé, de la sculpture de ballons et plus encore! Le braisier BBQ sera gratuit pour tous!</p> <p>Venez voir des présentations interactives de plusieurs unités du Service de police d'Ottawa, ainsi que celles d'associations communautaires et comités locaux.</p>
<p>Le jeudi 16 mai 2019</p> <p>Heure: de 16 h à 19 h</p> <p>Centre récréatif et parc Caldwell</p> <p>1520, avenue Caldwell</p>	<p>Venez en grand nombre, il y aura une partie de basket pour les jeunes, du maquillage d'enfants, et une foule d'activités divertissantes!</p> <p>Venez voir des présentations interactives de plusieurs unités du Service de police d'Ottawa, ainsi que celles d'associations communautaires et comités locaux.</p>

2. L'appli 529 Garage

Le Service de police d'Ottawa (SPO) est heureux d'annoncer une nouvelle alliance avec le Conseil de sécurité d'Ottawa (CSO) et Citoyens pour la sécurité en vélo (Bike Ottawa) dans le but de réduire le nombre de vols de vélos dans notre ville.

Ce matin, le SPO et ses partenaires ont inauguré une version 'Ottawa' de [l'appli 529 Garage](#), qui enverra une alerte à ses usagers inscrits chaque fois qu'un vélo aura été volé.

« C'est là un outil fantastique pour lutter contre les vols de vélos dans la ville, » a déclaré l'expert-vélo du SPO, l'agent Chuck Benoit. « C'est une excellente façon de se mettre en liaison avec la communauté cycliste d'Ottawa et ça encourage l'entraide. C'est aussi une manière efficace d'aider la police à récupérer rapidement votre vélo. »

L'appli 529 Garage fonctionne comme un registre officiel de vélos, où les usagers peuvent créer gratuitement un profil et téléverser des images de leurs vélos. Les données du registre ne sont accessibles qu'aux fonctionnaires de police, et un usager peut personnaliser l'information qu'il diffuse lorsqu'il envoie une alerte de vélo disparu (souvent une préférence de communication). Cet avis sera transmis à tous les usagers inscrits de 529 Garage dans un rayon de 15 kilomètres, et redirigera la victime vers notre site du signalement en ligne pour lui permettre de récupérer sa bicyclette.

« Garage 529 est un étonnant service de récupération de vélos, fondé sur une appli, et qui a fait ses preuves dans les communautés où il a été lancé, » a déclaré la PDG du CSO, Shari Black.

« Le tout est axé sur la collectivité et il est simple de s'y inscrire, et nous espérons pouvoir ouvrir la voie à un mouvement qui aide à rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour les cyclistes. »

Ottawa sera parmi les premières grandes villes à l'extérieur de la Colombie-Britannique à adopter cette nouvelle appli. Vancouver, Whistler, et Granville font état d'une réduction allant de 30% à 55% du nombre de vols de vélos grâce à sa mise en œuvre.

« Lorsque vous inscrivez votre vélo auprès de 529 Garage, non seulement vous protégez votre propre vélo, mais vous ferez aussi partie d'une collectivité œuvrant à l'élimination des vols de vélos à Ottawa, » indique la présidente de Bike Ottawa, Heather Shearer. « La technologie rend cela possible, et c'est votre participation qui en assurera la réussite. »

Le SPO et ses partenaires seront présents près du pont Corktown sur le Terrain Lisgar, situé derrière l'hôtel de ville, le 13 mai de 15 h à 18 h, et lors de la Journée du vélo sur la Colline le 14 mai. Passez y faire un tour, inscrivez-vous et procurez-vous un autocollant d'identification pour votre vélo. Gardez l'œil ouvert, vous pourrez croiser nos représentants lors de diverses activités cyclistes au fil de l'été.

Si vous souhaitez plus d'informations sur 529 Garage et comment vous y inscrire, veuillez visiter: ottawapolice.ca/finduvol.

3. Les beneficiaries du Gala 2019

Le Service de police d'Ottawa (SPO) a porté son choix sur deux programmes d'aide aux jeunes à risque, qui partageront les recettes de son Gala 2019. Il s'agit du [Fonds habineige](#) et de [l'Opération rentrer au foyer](#).

En ce qui concerne l'Opération rentrer au foyer, l'argent reçu sera consacré à aider des jeunes à naviguer et à s'adapter à différents programmes d'emploi afin de pouvoir non seulement dénicher un emploi, mais surtout le conserver.

« *Opération rentrer au foyer* est extrêmement reconnaissant d'avoir été choisi comme bénéficiaire du Gala du Service de police d'Ottawa de cette année, » a déclaré Lynda Franc, directrice de développement d'Opération rentrer au foyer. « Cet argent va nous permettre de proposer des programmes constructifs pour venir en aide à plusieurs des plus vulnérables jeunes à risque de la région. Merci encore de votre soutien! »

Le Fonds habineige fut choisi en raison de son remarquable travail en tant qu'organisme local et citoyen. Tous les ans, il fournit des manteaux d'hiver et des habits de neige à 16 000 enfants et adolescents.

« Le Fonds habineige ne saurait offrir le service de première importance qu'il apporte aux jeunes défavorisés à Ottawa sans l'appui d'activités comme celle-ci, » a indiqué Margaret Armour, coordonnatrice du financement pour le Fonds habineige. « Nous sommes très chanceux de disposer de cet important partenariat avec le Service de police d'Ottawa, et nous prisons son engagement envers le développement de la conscience communautaire. »

Enfin, un don sera fait au [Cimetière commémoratif de la Police d'Ottawa](#) à partir des fonds recueillis lors du Gala 2019.

Le Gala du SPO, qui en est à sa dixième édition, a permis de recueillir jusqu'ici plus de 995 000\$ pour des œuvres de bienfaisance locales.

« Au fil des 10 dernières années, nous avons travaillé fort à appuyer des œuvres de bienfaisance à Ottawa, et ce Gala nous aide à cette fin, » précise le chef par intérim Steve Bell. « Nous sommes touchés par l'incroyable travail effectué par ces groupes auprès de la collectivité, et il nous fait honneur de pouvoir leur aider à accomplir ce qu'ils font le mieux. »

Le Gala de cette année aura lieu le samedi 9 novembre 2019 au Centre Shaw. Pour en savoir plus, consultez le ottawapolice.ca/OPSGala.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.